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MĚSÍČNÍK OBECNÍCH ÚŘADŮ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

Před třičtvrtě rokem jsem v Sousedských listech 
psal, že T. J. Sokol Klášterec n. Orl. získal dotaci 
na zateplení sokolovny a že provedení plánujeme 
na léto letošního roku, abychom co nejméně ome-
zili školní tělovýchovu a využívání sokolovny od 
podzimu do jara. Již v loňském roce jsme položili 
novou podlahu na jevišti, zre-
konstruovali odpady na WC a 
v bytě, opravili a vyvložkovali 
komíny, vyměnili starý dřez 
v kuchyni, pořídili projekt a 
energetický audit a dle zákona 
provedli výběrové řízení na do-
davatele stavby.
V květnu letošního roku byla 
akce “Sokolovna” zahájena. 
Nejdříve bylo nutné sokolov-
nu vystěhovat. Dvě květnové 
soboty vynášelo na 30 členů 
divadelní kulisy, židle, náby-
tek, oponu, nářadí, ale i staré 
harampádí, které se za desítky 
let nashromáždilo. Bylo od-
vezeno 9 traktorových vleků 
materiálu. Poté mohla nastou-
pit stavební firma. Děkujeme 
ŽIVĚ, a.s, za půjčení vleku a 
Obci Klášterec za prostory k 
uskladnění věcí. 
Co je všechno v plánu? V rám-
ci akce “Zateplení sokolovny” 
bude zhotovena nová podlaha 
na sále, která bude zahrnovat 
nový dřevěný povrch a pod nim 
tepelnou a vlhkostní izolaci, 
která dosud úplně chyběla. 
Dále bude provedena kom-

pletní výměna oken a dveří. Dalším krokem bude 
nová fasáda pláště budovy s tepelněizolační vrst-
vou. V nejhorším stavu z celé budovy je zatékající 
střecha, jejíž rekonstrukce se ale bohužel pod akci 
“zateplení” už svým charakterem nevešla. Přesto 
výměnu střešní krytiny provedeme a eternitové 

šablony nahradí plech. Značný 
počet trámů ve střeše byl na-
paden dřevokazným hmyzem. 
Dnes již je hotova kompletní 
impregnace střešní kon-
strukce, kdy každý trám v celé 
budově byl obroušen a prove-
dena nízko nebo vysokotlaká 
impregnace. V neposlední řadě 
dojde v sokolovně k drobným 
úpravám, např. jinde budou 
schody do jídelny, zvětší se levé 
přísálí, v bytě se vybuduje WC, 
zavede se vodovod do baru atd. 
Novou sokolovnu sice mít ne-
budeme, ale skoro jako nová 
bude od října vypadat. Ovšem 
všechno něco stojí a samo-
zřejmě ani znovicírování so-
kolovny se neobejde bez po-
řádného balíku peněz. K loň-
ským pracím za více než 620 
tisícům letos přibyde dalších 
asi 7 milionů korun. Dotace 
na zateplení bude 4,6 mil. Kč. 
Dále nám velkou měrou po-
může Obec Klášterec, což je 
logické, protože sokolovna je 
sportovním, kulturním a spo-
lečenským centrem obce slou-
žící všem občanům Klášterce a 

Sokolovna se modernizuje a prosí o peníze

ČERVEN 2015   č.127



SOUSEDSKÉ LISTY2

okolí. Zhruba 200 tis. Kč investuje Sokol ze svých 
úspor z minulých let. Dalším zdrojem financí bude 
půjčka, kterou se Sokol rozhodl vzít a po dobu 
12 let splácet. Vzorem byli staří sokolové, kteří 
se také nebáli zadlužit při stavbě nové sokolovny.  
A stejně jako při stavbě nové sokolovny i my jsme 
se rozhodli požádat o pomoc širokou veřejnost. 
Proto vyhlašujeme veřejnou sbírku na Zateplení 
a modernizaci sokolovny! Dovolujeme si tímto 
požádat Vás všechny, kteří sokolovnu znáte dlouhé 
roky, ale i Vás, kteří jste se o ní právě dozvěděli, o 
jakýkoliv finanční příspěvek na naší, kláštereckou, 
sokolovnu. Speciálně pro tuto sbírku byl u Poštov-
ní spořitelny otevřen účet číslo 270530810/0300. 
Na něj můžete od nynějška poukázat jakoukoliv 
částku, kterou jste ochotni věnovat, třeba i něko-
likrát. Je na Vás, jestli přispějete anonymně anebo 
do zprávy pro příjemce napíšete své jméno, aby-
chom Vám mohli poděkovat. Bude možné přispět 
i hotově do pokladniček, které budou umístěny v 
prodejně Konzumu v Klášterci a v prodejně paní 

Danielové u kostela a budeme je instalovat také na 
větších akcích pořádaných v Klášterci. Sbírka je 
zřízena dle zákona a povolena Krajským úřadem 
Pardubice. Věříme, že každý někdy v sokolovně 
cvičil, sportoval, byl na zábavě, na divadle nebo na 
schůzi či nějaké oslavě. A aby se mohlo v univer-
zálním využití sokolovny nadále pokračovat, bude 
každá koruna dobrá. Zvláště když peníze budou 
třeba i v dalších letech; co možná nejdříve bude to-
tiž nutno provést např. generálku elektroinstalace. 
A přitom všem Sokol potřebuje, aby mu také něja-
ké peníze zbyly na svou vlastní činnost, to jest na 
podporu sportu mládeže i dospělých.
O postupu stavby budeme postupně informovat 
na sokolské vývěsce a na sokolském webu www.so-
kolklasterec.cz. Předem děkujeme za Vaši přízeň,  
dar či sponzoring. 

Za T. J. Sokol Klášterec n. Orlicí 
Jindra Kalous, starosta 

Pavel Michalička, jednatel 

Vítání občánků 
v Klášterci nad Orlicí

V neděli 14. 6. 2015 se v zasedací 
místnosti v Kovárně od 13:30 ho-
din konala milá společenská událost 
– vítání nových občánků obce. Na 
pozvání SPOZ přišli rodiče se svými 
malými dětmi do zasedací místnos-
ti, kde byl pro ně připraven nejprve 
kulturní program složený z písníček 
a básniček. Kulturní program zajis-
tily děti z pěveckého souboru Orlička 
pod vedením paní učitelky Kaláškové. 
Po programu následoval slavnostní 
projev starostky obce. Dalším bo-
dem programu byl podpis rodičů do 
kroniky vítání občánků a společný 
přípitek. Celou slavnost fotografoval 
p. Mgr. Josef Kvičera. Tímto slavnost-
ním obřadem byly mezi občany obce 
přivítány děti Veronika Severýnová a 
Antonín Jireš. Ještě jednou jim přeji, 
aby šťastně vykročili do života, který 
je čeká. 

Lenka Ševčíková
starostka obce
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Informace z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí
Jednání dne 29. 4. 2015 Zastupitelstvo obce 
Klášterec nad Orlicí:
•	 zastupitelé se seznámili na místě se stavem byto-
vých domů čp. 192 – 197 a kotelny
•	 schválilo změnu podmínek při přidělování bytů, 
od 1. 5. 2015 bude podmínkou přidělení bytu – 
podpisu nájemní smlouvy složení jistoty ve výši 6 
násobku nájemného přidělovaného bytu
•	 schválilo zvýšení nájemného v  domech č. p. 
192,193,194, 195, 196, 197, 179, 188, 189, 122, 
176 o 11, 5 % a v domech č. p. 200, 201, 202 o 20% 
od 1. 5. 2015, u platných nájemních smluv k 30. 4. 
2015 bude nájemné zvýšeno k 1. 10. 2015.
Výše nájemného v obecních bytech k 1. 5. 2015: 
č.p. 192 – 197 nájemné za 1m² 30,00Kč, č.p. 200 
– 202 nájemné za 1m² 27,30 Kč, č.p. 179, 189 ná-
jemné za 1m² 27,00 Kč, č. p. 188 nájemné za 1m² 
30,00 Kč, č.p. 122, 176 nájemné za 1m² 30,00 Kč, 
Lhotka č.p. 27 nájemné za 1m² 24,28 Kč
•	 schválilo přidělení bytu, výpověď z bytu z důvo-
du neplacení nájemného 
•	 vzalo na vědomí informaci starostky o vymáhání 
a o stavu splácení dluhů na nájemném a službách 
spojených s bydlením
•	 po projednání schválilo plnění rozpočtu obce za 
1. čtvrtletí roku 2015.
•	 schválilo smlouvu mezi Pardubickým krajem a 
Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí grantu na 
projekt: „B3: Klášterecký víceboj“ ve výši 5000 Kč 
•	 schválilo rozpočtovou změnu č. 2 ze dne 23. 4. 
2015 v celkové výši 26 000 Kč 
•	 schválilo uzavření smlouvy o dílo mezi Obcí 
Klášterec nad Orlicí a firmou Lesprojekt Hradec 
Králové, s.r.o. na zpracování a zajištění schválení 
lesního hospodářského plánu pro obecní lesy 
•	 vzalo na vědomí další postup při schvalování 
změny č. 2 územního plánu Klášterec nad Orlicí.
•	 schválilo uzavřít smlouvu o dílo mezi objedna-
telem Obcí Klášterec nad Orlicí a zhotovitelem 
firmou DJ Dlouhý s.r.o. Vračovice – Orlov 41, 
Vysoké Mýto na opravu propustku na p.p. 2243 a 
odvodnění 
•	 požádalo Ministerstvo obrany, oddělení naklá-
dání s nepotřebným majetkem o úplatný převod st. 
p. č. 515/2 v k.ú. Klášterec nad Orlicí za celkovou 
kupní cenu 16 797,00 Kč
•	 schválilo smlouvu mezi ČR – Úřadem pro zastu-
pování státu ve věcech majetkových a Obcí Klášte-

rec nad Orlicí o bezúplatném převodu majetku p. 
p. č. 2078/6, ostatní plocha o výměře 28 m² v k. ú. 
Klášterec nad Orlicí
•	 neschválilo vyhlášení záměru pronájmu nebo 
prodeje pozemků st. p. č. 264, p. p. č. 4185 a p. p. 
č. 4186 v k.ú. Klášterec nad Orlicí, část Čihák 
•	 schválilo vyhlášení záměru prodeje pozemků 
p.p. 2036/3 o výměře 332 m² oddělené GP č. 898-
76/2015 z p. p. č. 2036/1, dále vyhlášení záměru 
prodeje p. p. č. 5236 o výměře 993 m², vyhlašova-
né pozemky jsou v k. ú. Klášterec nad Orlicí
•	 schválilo dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu neby-
tových prostor v č. p. 119 
•	 schválilo finanční dar ZO SPCCH Žamberk ve 
výši 1000 Kč pro rok 2015
•	 vzalo na vědomí informaci, že na LV Obce Kláš-
terec nad Orlicí byla zapsána p.p. č. 2352/1 a p.
p.č. 2352/4 – pozemky pod místní komunikací na 
Hádce, dále st. p. č. 422/3 se stavebním objektem 
č. p. 122 a sousední drobné stavby 
•	 vzalo na vědomí informaci o dokončení zalesňo-
vání v obecním lese, p. hajný Sklenář informoval, 
že bylo dokončeno plánované zalesňování pro rok 
2015, bylo zasazeno celkem 3500 ks sazenic stro-
mů, zalesnění bylo provedeno pomocí brigád a 
dále na DPP, děkujeme brigádníkům od myslivců 
a hasičů za pomoc při zalesňování 
•	 vzalo na vědomí informaci o akceptaci žádosti 
na dotaci na Bioodpad

Jednání dne 28. 5. 2015 Zastupitelstvo obce 
Klášterec nad Orlicí:
•	 zastupitelé se seznámili na místě se stavem ne-
bytového domu č.p. 135 – Kovárna
•	 po projednání schválilo dodatek Smlouvy o dílo 
na služby spojené s tříděním odpadu č. 15 a doda-
tek o odstraňování komunálního odpadu z velko-
objemových kontejnerů č. 12 mezi smluvními stra-
nami Obcí Klášterec nad Orlicí jako objednatelem 
a EKOLOU České Libchavy s.r.o. 
•	 schválilo přidělení a výměnu bytu
•	 vzalo na vědomí informace starostky o činnosti 
DSO Rozvoj regionu obcí Pod Zemskou branou.
•	 schválilo Smlouvu o výpůjčce mezi svazkem 
obcí Rozvoj regionu obcí pod Zemskou branou a 
Obcí Klášterec nad Orlicí, předmětem výpůjčky je 
bezplatné, dočasné (do 31. 12. 2020) užívání 24 ks 
kontejnerů na tříděný odpad na území obce Kláš-
terec nad Orlicí
•	 schválilo smlouvu uzavřenou mezi smluvními 
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stranami svazkem obcí Rozvoj regionu obcí pod 
Zemskou branou a Obcí Klášterec nad Orlicí o po-
skytnutí příspěvku ve výši 58 310 Kč Svazku Roz-
voj regionu obcí pod Zemskou branou z rozpočtu 
obce 
•	 schválilo rozpočtovou změnu č. 3 ze dne 28. 5. 
2015 v celkové výši 339 000 Kč 
•	 rozhodlo vyhovět žádosti Tělocvičné jednoty 
Sokol Klášterec nad Orlicí o individuální dotaci ve 
výši 1 800 000 Kč na účel zateplení sokolovny a vý-
měnu střešní krytiny a uložilo finančnímu výboru 
připravit veřejnoprávní smlouvu na poskytnutí do-
tace, smlouva bude přeložena zastupitelstvu obce 
ke schválení
•	 schválilo poskytnutí finanční půjčky Tělocvičné 
jednotě Sokol Klášterec nad Orlicí, IČ 61234699 
za těchto podmínek: Obec Klášterec nad Orlicí 
půjčuje Tělocvičné jednotě Sokol Klášterec nad 
Orlicí finanční prostředky ve výši 600 000 Kč, s 
úrokem 1,5 % p.a., půjčka je splatná nejdéle do 31. 
12. 2027, výše minimální roční splátky 50 000 Kč 
+ roční úrok, účelem půjčky je výměna střešní kry-
tiny na budově sokolovny
•	 schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene 
– služebnosti č. IP-12-2006330/VB/01, Klášterec 
n.O., 1344/4
•	 schválilo vyhlášení výběrového řízení akce 
Oprava komunikace na parc. č. 3600 a 3603 v k. ú. 
Klášterec nad Orlicí
•	 povolilo výjimku z nejnižšího počtu žáků ZŠ v 
souladu se školským zákonem a prováděcím práv-
ním předpisem za předpokladu, že obec uhradí 

zvýšené výdaje na vzdělávací činnost školy, a to 
nad výši stanovenou krajským normativem.
•	 schválilo převedení částky 100 000 Kč z provoz-
ních prostředků ZŠ do ONIV
•	 schválilo Pravidla pronájmu party stanu viz. pří-
loha.
•	 schválilo Pravidla používání plakátovacích 
ploch v majetku obce Klášterec nad Orlicí s účin-
ností od 1. 6. 2015 
•	 schválilo vyhlášení záměru výpůjčky nebytových 
prostorů – prostorů ordinace v 1. patře domu č.p. 
167, na p. č. st. 350/1 v k. ú. Klášterec nad Orlicí k 
účelu provozování lékařských služeb. 
•	 vzalo na vědomí informaci o schválení žádos-
ti Obce Klášterec nad Orlicí o přiznání dotace na 
projekt „Svážíme bioodpad z obce Klášterec nad 
Orlicí, zastupitelstvo obce souhlasilo s uzavřením 
smlouvy s firmou TENDRA spol. s r. o. na organi-
zaci zadávacího řízení a dotačního managementu 
po dobu 5 let udržitelnosti projektu 
•	 vzalo na vědomí podané informace o začátku re-
alizace projektu zateplení ZŠ a schválilo, aby byla 
nadále řešena možnost zachování pochůdnosti 
půdy i za cenu zvýšených nákladů oproti původní-
mu rozpočtu akce.
•	 delegovalo pana místostarostu zástupcem obce 
Klášterec nad Orlicí na řádné valné hromadě spo-
lečnosti VaK Jablonné nad Orlicí 
 
celé znění zápisu včetně usnesení najdete na 
www:klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce

JAKOU CENU MÁ PITNÁ VODA?
Odpověď na tuto otázku si pokládají snad všichni její spotřebitelé. Akciová společnost Vodovody a 
kanalizace Jablonné nad Orlicí zajišťuje dodávku pitné vody, odvádění a čištění odpadních vod v 61 měs-
tech a obcích Východočeského kraje. Akcionáři společnosti jsou především města a obce, která vlastní 
92,6 % základního kapitálu. Společnost Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí (dále VAK) je tedy 
komunální společností s tzv. smíšeným modelem vlastnictví, což znamená, že společnost vlastní veškerý 
vodohospodářský majetek a sama ho také provozuje.
V České republice existují tyto provozní modely:
−	Oddílný model provozování - jedná se o nejčastější variantu provozního modelu, v rámci kterého bývají 
uzavírány dlouhodobé smlouvy mezi vlastníkem infrastruktury (veřejným sektorem) a provozovatelem 
(soukromým sektorem). Jejich vzájemný vztah je upraven smlouvou o provozování vodohospodářské 
infrastruktury. Tento model je aplikován u 67 % vodárenského trhu. Smíšený model provozování - tento 
model je druhou nejpoužívanější variantou. Infrastruktura je v tomto případě vlastněna i provozována 
jedním subjektem. V této variantě může mít podíl i soukromý sektor. Smíšený model je uplatňován v 18 
% případů a funguje i ve VAK Jablonné n. O.
−	Vlastnický model provozování - na českém trhu je zastoupen v malé míře, cca 2 %. V rámci tohoto mo-
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delu bývá klíčový veřejný sektor jakožto vlastník infrastruktury, který je zároveň stoprocentním majitelem 
provozní společnosti.
−	Model samostatného provozování - tento nejméně využívaný model pokrývá pouze 1 % trhu. Jedná se o 
situaci, kdy obce a města provozují vodohospodářskou infrastrukturu samostatně na základě rozhodnutí 
krajského úřadu. 
Asi ve 12 % případů bývají využívány kombinované varianty výše uvedených modelů.

O společnosti Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s.
Společnost Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. vlastní a provozuje celkem 709 km vodovodní 
sítě a zásobuje 76 300 obyvatel pitnou vodou, dále vlastní a provozuje celkem 156 km kanalizační sítě a 
odkanalizovává celkem 30 200 obyvatel.
Předmět činnosti společnosti se od jejího vzniku v roce 1994 postupně rozšířil z tradičních činností, kte-
rými jsou výroba a dodávka pitné vody, odvádění a čištění odpadních vod, údržba a opravy vodohospo-
dářských sítí a objektů na další služby spojené s vodním hospodářstvím.
Prioritou společnosti v 90. letech bylo zlepšení čistoty našich toků díky rozšíření odkanalizování a reali-
zací moderních technologií čištění odpadních vod. Postupně byly intenzifikovány čistírny odpadních vod 
Lanškroun, Choceň a Letohrad.
Vodovodní síť je udržována, opravována a rekonstruována moderními potrubními materiály s cílem za-
jistit spotřebitelům kvalitní pitnou vodu. Nepřetržitý provoz vodárenského dispečinku zajišťuje sledování 
kvality vody. Ztráty vody ve vodovodní síti dosáhly v roce 2014 vynikající hodnoty 11 % (celorepublikový 
průměr činí 18 %).
Aplikovaný smíšený model provozování umožňuje efektivně hospodařit a především investovat do spra-
vovaného majetku. Hospodaření společnosti nezatěžuje odvádění zisku soukromému (většinou zahra-
ničnímu) provozovateli, jak je to v případě oddílného modelu provozování, se kterým se setkáváme ve 
většině velkých měst. Na základě plánu obnovy infrastrukturního majetku jsou téměř všechny vygenero-
vané prostředky investovány do obnovy vodohospodářského majetku a do jeho rozvoje.
Společnost Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. působí v regionu s menšími městy a mnoha 
malými či středně velkými obcemi s řídkou hustotou zástavby (především rodinných domů). Spotřeba 
pitné vody a odvádění odpadních vod tudíž nepřináší potřebný počet velkých významných odběratelů. 
Obnova majetku vodovodních i kanalizačních sítí tak představuje v přepočtu na dodané množství vody 
a její odvádění a čištění mnohem vyšší potřebu finančních zdrojů k udržení její technické úrovně pro 
budoucí generace.
Citujeme předsedu sdružení oboru vodovodů a kanalizací Praha, Sovak Ing. Františka Baráka. „Vodáren-
ský majetek celé ČR, tj. všechny sítě a technologie pro výrobu a dodávky pitné vody, její následné odka-
nalizování a vyčištění, má hodnotu přes 1 bilion korun. V přepočtu pak činí hodnota majetku na jednoho 
obyvatele 100 tisíc korun. Je-li průměrná doba životnosti vodárenských systémů 50 – 60 let, znamená to, 
že každý obyvatel naší země musí dát na obnovu zhruba 1 800 – 2 000 korun ročně. Jinak nelze zajistit 
bezproblémové dodávky pitné vody. Obnova a rekonstrukce sítí je přitom v řadě regionů nedostatečná 
a v budoucích letech si vyžádá vyšší prostředky. To přinese v některých místech ještě vyšší nárůst ceny 
vodného a stočného než v letošním roce“. 

Cena vody
Cena vody se skládá ze dvou složek. Ty jsou označovány jako vodné a stočné.
−	Vodné je platbou za dodávku pitné vody z veřejného vodovodu a její distribuci. V domácnosti vzni-
ká povinnost platit vodné vtokem vody do potrubí napojeného bezprostředně za vodoměrem. Právo na 
vodné má vlastník vodovodu, pokud není ve smlouvě stanoveno, že právo na vodné má provozovatel 
vodovodu.
−	Stočné platíme za odvedení odpadní vody veřejnou kanalizací a její následné čištění. Povinnost platit 
stočné vzniká v domácnosti okamžikem vtoku odpadní vody do kanalizace. Právo na stočné má vlastník 
kanalizace, pokud smlouva nestanoví, že právo na stočné má provozovatel kanalizace. Cena stočného 
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většinou činí necelou polovinu z celkové ceny vody. Cena vody je regulovaná zákonem 274/2001 Sb., 
prováděcí vyhláškou MZ č. 428/2001 s použitím zákona o cenách č. 526/1990 Sb. a výměrem Minister-
stva financí ČR, který mj. stanovuje věcně usměrňované ceny. Pro oblast vody pak stanoví např. omezení 
kalkulovaných nákladů s ohledem na meziroční nárůst zisku nebo cenu vody, kterou platíme státu. Tato 
pravidla musí v ČR dodržovat všichni provozovatelé vodovodů a kanalizací. 

Struktura jednotlivých nákladů na výrobu a do-
dávku pitné vody (údaje za rok 2014)

 náklady v tis. 
Kč/rok

přepočet na 
Kč/m3

Spotřeba materiálu 2 949 0,9

Spotřeba energie 5 510 1,68

Opravy celkem 12 828 3,92

Odpisy DHM 14 941 4,56

Mzdové náklady 13 681 4,18
Poplatky za vodu 
podzemní a povrchovou 7 379 2,25

Výrobní a správní režie 12 375 3,78
Ostatní služby a provozní 
náklady 16 477 5,03

Zisk 11 155 3,4

Cena vodného bez DPH 97 295 29,7

Struktura jednotlivých nákladů na výrobu, od-
vádění a čištění odpadních vod (rok 2014)

 náklady v 
tis. Kč/rok

přepočet na 
Kč/m3

Spotřeba materiálu 868 0,52

Spotřeba energie 4 258 2,56

Opravy celkem 2 752 1,65

Odpisy DHM 20 237 12,15

Mzdové náklady 6 338 3,81
Poplatky za vypouštění 
OV do vod povrchových 464 0,28

Výrobní a správní režie 7 098 4,26
Ostatní služby a ostatní 
provozní náklady 7 560 4,54

Zisk 8 211 4,93

Cena stočného bez DPH 57 786 34,70

Průměrná cena vody v České republice je 81,04 Kč/m3 včetně DPH (http://www.sovak.cz/cena-vody), 
společnost Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. se s cenou 74,53 Kč/m3 včetně DPH pohybuje 
cca 8 % pod středem cenové úrovně. 
Platby za vodu v rodinném rozpočtu tvoří v průměru kolem 2 % z celkových výdajů, což je nejméně ze 
všech energií. Konečná cena vody je v každé oblasti odlišná a závisí na stavu kanalizací, vodovodů, na 
množství spotřebované vody, ale také na její dostupnosti a výši investic.

Celkový objem investic VAKu do rozvoje a obnovy vodohospodářského majetku v letech 1994 – 2014
rok 1994 1995 1996 1997 1998 1999 2000 2001 2002 2003

mil. Kč 55,6 46,7 15,0 17,0 46,9 50,9 37,7 31,8 21,0 20,4

rok 2005 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014

mil. Kč 55,0 50,9 89,3 63,8 35,3 32,1 37,5 34,4 63,6 87,6



SOUSEDSKÉ LISTY 7

Závěr
Způsob privatizace vodárenských společností na území bývalého okresu Ústí nad Orlicí v roce 1994 byl 
tehdejšími starosty měst a obcí zvolen odpovědně. Vložení vodohospodářského majetku obcí do akciové 
společnosti zaručuje v současnosti i do budoucna významný prostor pro vliv na fungování společnosti. 
Cena vody, investice a opravy společného majetku jsou pod kontrolou akcionářů společnosti. Společnost 
ve svém dlouhodobém záměru předpokládá udržet sociálně přijatelnou cenu vody zároveň s naplňová-
ním plánu financování obnovy majetku. Prostředkem k dosažení těchto cílů je probíhající zefektivňování 
administrativy a provozu společnosti. Prioritou je spokojenost zákazníků, vstřícné a otevřené jednání a 
rychlé řešení vzniklých problémů, což napomáhá v budování vztahů se zákazníky, s obchodními partnery 
a akcionáři. 

Takhle ne!
Od 1. května 2015 provozuje obec KLÁŠTEREC 
N.O. velkoobjemový kontejner pro odložení starého 
nábytku, podlahových krytin, sanitární keramiky a 
přesto se ve dnech 5. – 7. června 2015 objevil starý 
gauč v kontejneru pro směsný komunální odpad. V 
naší obci třídíme sklo, papír, plasty, textil, kov, ne-
bezpečný odpad a velkoobjemový odpad. To co nelze 
vytřídit, patří do kontejnerů na směsný komunální 
odpad. Pro informaci znovu uvádíme pravidla pro 
ukládání odpadu do velkoobjemového kontejneru. 

Umístění: před objektem dřevovýroby firmy Živa a. s. 
Provoz:  Středa 15,00 – 17,00 hodin
 Sobota  9,00 – 11,00 hodin
Co patří mezi velkoobjemový odpad:
- Starý nábytek (křesla, židle, skříně, válendy)
- Podlahové krytiny (koberce, linolea)
- Sanitární keramika (umyvadla, vany, mísy WC)
Co nepatří mezi velkoobjemový odpad:
- Veškerý nebezpečný odpad (lednice, televizory, 
počítačové monitory, zářivky a výbojky, autobate-
rie, zbytky barev)
- Tříděný odpad (papír, sklo, plasty, železo)
- Kompostovatelný odpad (tráva, listí ….)
- Uhynulá domácí zvířata
- Běžný komunální odpad
- Stavební suť a kameny
Kdo může odkládat velkoobjemový odpad:
- Občané Klášterce nad Orlicí
- Majitelé nemovitostí nacházejících se na katast-
ru Klášterce nad Orlicí (chaty, chalupy)

Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 27.4. 2015 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Josef Koubík, 
3 – Antonín Faltus, 4 – Pavel Friml, 5 – Veronika 
Luxová, 6 – Miroslav Lux, 7 - Lubomír Zverec

2015.4.1.  Zvolilo ověřovateli zápisu Lubomíra 
Zverce a Veroniku Luxovou.
hlasování: pro – 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.2.  Schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 16.4. 2015 a doplnění pro-
gramu v bodě 4. o projednání rozpočtové změny č. 
2 
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.3.  Schválilo záměr obce nabídnout do 
pronájmu rekreační zařízení obce autokemp U 
kapličky včetně stánku s občerstvením. A pověři-
lo starostu vyhlášením záměru pronajmout toto 
zařízení obce od 1.6.2015. Doba pronájmu byla 
stanovena na dva roky s možností automatického 
prodloužení. Minimální cena za pronájem byla 
stanovena na 60.000,- Kč/ 1rok. Termín podání 
nabídek byl stanoven do15.5.2015.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.4.1.  Schválilo rozpočtovou změnu č. 1
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.4.2.  Schválilo rozpočtovou změnu č. 2
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.1  Schválilo žádost p. E.M. o vybudová-
ní vodovodní přípojky na pozemku obce parc.
č. 2309/2 a propojení na pozemek parc. č. 578/8 ve 
vlastnictví p. E. M., bytem Pastviny 116.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
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2015.4.5.2 Schválilo uzavření smluv na nájem 
hrobového místa na dobu 10 let (do současné doby 
byly smlouvy uzavírány na 5 let). Výše částky za 
pronájem zůstává nezměněna 10,- Kč/ na rok za 1 
m2.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.3. Zamítlo doporučení DI PČR - na zvý-
šení rychlosti jízdy v obci na komunikaci II/312 v 
době od 16:00 hod. do 07:00 hod. na 70 km/h v 
úseku od křižovatky s místní komunikací na hráz a 
k lyžařskému vleku až ke značce konec obce Past-
viny ve směru na Vlčkovice.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.4.  Schválilo výměnu žetonových auto-
matů ve sprchách v ATC Šlechtův palouk a ATC U 
kapličky, za automaty na mince, jako další krok k 
efektivnějšímu hospodaření kempů, navazující na 
souhrn opatření schválených OZ dne 12.5.2014 
usnesením č.j.: 2014.3.3.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.5. Odmítlo žádost pana L.F. ze dne 

19.3.2015 o odkoupení pozemku o velikosti cca 50 
m2 , části parcely č. 1788/44.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.6. Na základě požadavku člena OZ ze 
dne 9.3.2015 schválilo uspořádání ankety zaměře-
né na omezení, případně zákaz pálení rostlinných 
materiálů v otevřeném ohništi na teritoriu obce.
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.7. Odmítlo uzavření smlouvy na proná-
jem pozemku parc. č. 468/1 zapsaného v katastru 
nemovitostí na LV č. 57 v obci Pastviny katastrální 
území Pastviny u Klášterce nad Orlicí od paní L.B. 
hlasování: pro - 1,2, 3, 5 ,7, proti – 0, omluven – 4,6
2015.4.5.8. Zastupitelstvo bylo seznámeno s 
nabídkou společnosti Heineken, která v České 
republice zajišťuje mimo jiné i distribuci českých 
a zahraničních pivních značek. Pověřilo starostu 
dalším jednáním se zástupcem společnosti a zor-
ganizováním ochutnávky produktů.

Ing. Veronika Luxová
Starosta: Ladislav Škůrek

Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 18.5. 2015 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Josef Koubík, 
3 – Antonín Faltus, 4 – Pavel Friml, 5 – Veronika 
Luxová, 6 – Miroslav Lux, 7 - Lubomír Zverec

2015.5.1.  Zvolilo ověřovateli zápisu Lubomíra 
Zverce a Veroniku Luxovou.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,7, proti – 0, omluven - 6
2015.5.2.  Schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 11.5.2015
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,7, proti – 0, omluven - 6
2015.5.3.  Schválilo celoroční hospodaření obce 
a závěrečný účet obce za rok 2014, včetně zprávy 
o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 
2014 bez výhrad.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,7, proti – 0, omluven - 6
2015.5.4.  Schválilo návrh předpokládaných 
příspěvků zúčastněných obcí na přípravu akce 
„Cyklostezky Pastvinská přehrada“ (cyklostezky 
Letohrad - Nekoř - Pastviny a Žamberk - Nekoř - 
Pastviny). 
Celková předpokládaná částka je  1 580 000,-Kč.

                                                   v Kč
Žamberk 273 750 
Líšnice 176 250 
Nekoř 393 750 
Pastviny 261 250 
Letohrad 383 750 
Šedivec 91 250 
Celkem 1 580 000 

Odsouhlasené podíly budou podkladem pro sepsá-
ní smluv o příspěvcích se Sdružením obcí Orlicko. 
Příspěvky budou poskytnuty zálohově a budou 
vyúčtovány po skončení akce podle skutečných 
nákladů. V případě zvýšení celkového objemu 
předpokládaných nákladů bude plně v kompetenci 
zastupitelstva rozhodnutí o dalším postupu.
hlasování: pro – 1,2, 5 ,6,7, proti – 0, zdržel se – 3,4
2015.5.5.1  Schválilo uzavření smlouvy o výpůjč-
ce kontejnerů na tříděný odpad s „Rozvojem regi-
onu obcí pod zemskou branou“ za účelem bezplat-
ného užívání.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.2 Schválilo pronájem kempu U kaplič-
ky včetně tří prodejních kiosků s přístřeškem, tak 
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jak bylo zveřejněno v záměru dne 29.4.2015 pod 
č.j.: 161/2015 panu D.K. na jeden rok, s možností 
prodloužení doby pronájmu, za cenu 30.000,- Kč 
za rok.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.3. Schválilo doplnění plánu činnosti 
Kontrolního a finančního výboru o body:
- Kontrola plnění usnesení
- Kontrola dodržování právních předpisů a norem
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5,6, proti – 0, zdržel se - 7 
2015.5.5.4.  Udělilo souhlas V.K., J.M. v zastoupe-
ní T.K. k užívání pozemku parc. č. 5184 a
pozemku parc. č. 5236 oba ve vlastnictví obce 
Pastviny, za účelem zajištění přístupu k lesnímu 
pozemku parc. č. 1841/1 katastrální území Pastvi-
ny u Klášterce nad Orlicí. Pozemek bude využíván 
zejména pro výkon správy lesa.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.5. Schválilo žádost o uzavření smlouvy 
o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o 
právu stavby na akci IP-12-2007122 Pastviny p.č. 
252/2 – Hrabáček – kNN.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.6.  Schválilo seznam podnětů a žádostí 
zaevidovaný pod č.j.:193/2015 na změnu ÚP do-
ručených do 30.4.2015 na OÚ Pastviny a jeho ná-
sledné předání společnosti SURPMO a.s.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.7.  Dalo souhlas motoklubu RIO BI-
KERS v souvislosti s pořádáním soutěže v rámci 
„Motosrazu Pastviny“ pořádaného ve dnech 19. – 
21. 6. 2015, k uzavření části silnice III/31216 u au-
tokempu AMK Žamberk a vedení objízdné trasy po 
místní komunikaci kolem vodní nádrže přes hráz. 
Doba uzavírky bude dne 20.6.2015 od 15:00 do 
16:00 za podmínek, že na křižovatkách U kanálu 
a Nad hrází bude provoz usměrňován poučenými 
osobami v reflexních vestách. V případě potřeby 
bude v době uzavírky umožněn průjezd tímto úse-
kem vozidlům IZS a vozidlům hromadné přepravy 
osob (BUS).
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.8.  Schválilo záměr odprodat část po-
zemku parc. č. 2309/2. 
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.9.  Vzalo na vědomí a schválilo Roz-
počtovou změnu č. 3 ze dne 7.5.2015
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.10.  Schválilo žádost SDH Pastviny na 
nákup techniky, 2 ks ruční radiostanice Motorola 

P165.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.11.  Schválilo uzavření smlouvy o dílo s 
Ak.soch. Petrem Dufkem, IČO: 48680729 ve věci 
„Restaurování kamenného kříže na hřbitově v obci 
Pastviny“.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.12.  Schválilo poskytnutí nabídky podni-
katelům a živnostníkům, se sídlem v obci Pastviny 
- na umístění odkazu na internetové stránky obce, 
za poplatek 100,- Kč/rok.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 
2015.5.5.13. Schválilo záměr pronajmout poze-
mek na dobu neurčitou, parc. č. 1795/1 katastrální 
území Pastviny u Klášterce nad Orlicí.
hlasování: pro - 1,2, 3, 4, 5 ,6,7, proti – 0, 

Ing. Veronika Luxová
Starosta: Ladislav Škůrek

U P O Z O R N Ě N Í PRO OBČANY 
KLÁŠTERCE NAD ORLICÍ

Upozorňujeme občany, že splatnost poplatku 
za svoz komunálního odpadu a poplatku ze psů

je 30. června 2015. Poplatky je možné platit 
v hotovosti v kanceláři Obecního úřadu 

nebo převodem na účet obce. 

Pro Pastviňáky….
Už ani nevím proč, ale kladu si otázku: „Proč ně-
kteří naši spoluobčané raději nastartují auto, nebo 
motorku a jedou si nakoupit do sousední obce, 
přestože zde máme prodejnu?“ Samozřejmě, že 
každý z nás čas od času vyráží na větší nákupy do 
Žamberka, nebo Letohradu. Já mám na mysli ta-
kové ty menší, každodenní nákupy základních po-
travin, čerstvé pečivo, kousek sýra, nebo salámu, 
apod.
Možná si někteří z Vás všimli, že jsem požádal 
personál našeho obchodu s potravinami, aby mezi 
zákazníky byl rozdán dotazník. Cílem není udělat 
reklamu nejmenovanému družstvu, které zde ob-
chod provozuje, ani zvýšit tržby. Rád bych se po-
kusil na základě vašich připomínek a názorů co 
nejvíce přizpůsobit nabízený sortiment Vašim po-
žadavkům. Vždyť obchod by měl sloužit především 
nám, lidem, kteří žijí v Pastvinách, nebo zde mají 
chatu či chalupu a tráví tu hodně času. K tomuto je 
nutná ochota a spolupráce s paní vedoucí prodej-
ny, což mám přislíbeno, takže vše je na dobré cestě. 
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O snaze upoutat zákazníka svědčí dopékané peči-
vo, nabízená zmrzlina, koutek pro děti i možnost 
občerstvení čerstvou kávou. Další služba, která je 
nabízena seniorům, je možnost dovážky nákupu v 
hodnotě nad 300,-Kč až do domu v době od 12:00 
do 13:00 hod. Dobíjení kreditu telefonních operá-
torů a platba kartou je zde samozřejmostí. V prů-
běhu léta je rozšířena otevírací doba. Spoustu ak-
tivit směřujících ke zkvalitnění služeb dělají naše 

prodavačky na úkor svého volného času.
Proč by v obchodě nemohl být sortiment, který po-
třebujeme a který si tam budeme kupovat?
Proč bychom měli startovat auto a najíždět kilome-
try, když zboží které potřebujeme, můžeme mít v 
našem obchodě?
Pojďme se společně pokusit obchod v Pastvinách 
přizpůsobit našim potřebám. Samozřejmě, že to 
nějaký čas potrvá, ale za pokus to stojí. Nemyslíte?

Zápis zastupitelstva obce 
České Petrovice
ze dne 19.5. 2015
Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: ing. Žďárský O.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Fišer D. Hruška J.
Hlasování Pro X Proti X Zdržel se X

Program:
Hlasování o programu zasedání
8X0X0 Program schválen
1.  Kontrola z minula
2.  Smlouva o napojení hasičské zbrojnice na 
ČOV objektu restaurace na rozcestí
Starosta podal zastupitelům vysvětlení k dodat-
kům původní smlouvy týkajících se článků č. 6 a 
bodů č. 6. 2. 6. 4. a 6. 5. , které souvisí s novým 
občanským zákoníkem. Výpovědní lhůta byla pro-
dloužena na dobu tří měsíců. 
 Návrh dodatečně schválit znění smlouvy plat-
né od 1. 4. 2015 na připojení ČOV restaurace na 
Rozcestí.
Hlasování: 8X0X0 Návrh schválen
3. Starosta předložil zastupitelstvu smlouvu o vý-
půjčce na velkoobjemový kontejner na tříděný od-
pad mezi obcí a sdružením Rozvoje obcí pod Zem-
skou brannou na dobu pěti let, který byl pořízen z 
dotací v celkové částce 52 973 Kč, z toho podíl naší 
obce činil 12 574 Kč. Kontejner je umístěn za telet-
níkem. Každou první sobotu v měsíci od dubna do 
listopadu v dopoledních hodinách bude odemčen 
pro veřejnost. Do kontejneru se mohou odkládat 
staré pohovky, koberce, dřevěný nábytek atd.
Hlasování: 8X0X0 Smlouva schválena
4. Smlouva na odvoz bio odpadů s Ekolou Čes-
ké Libchavy. Uložení jedné tuny 390 Kč, nájemné 
na den 30 Kč. a jedné cesty tam a zpět za 1450 Kč 
+ DPH. Kontejner bude přistaven na objednání 

obce. Plánované svozy jsou tři během období kvě-
ten až říjen. První přistavení bude 26. až 29. červ-
na u hřiště. Další odvoz bude v předstihu vyvěšen 
na úřední desce nebo na internetových stránkách 
obce.
Hlasování: 8X0X0 Smlouva schválena
5. Dotace na opravu komunikací na rok 2015 
přes DOS Rozvoj obcí pod Zemskou branou z 
projektu Komunikační dostupnost. Naše obec má 
možnost čerpat peníze na opravu komunikace č. 
1295/1 kolem Šedých k Brandejsům. Výše dota-
ce je 300 000 Kč se spoluúčastí obce 130 000 Kč  
+ DPH z celkové částky realizované akce.
Zastupitelstvo bere na vědomí
6. Žádost obce na opravu sousoší pany Marie 
svaté Anny a Ježíška přes sdružení Orlicko z pro-
gramu Oprava malých památek. Celkové náklady 
na opravu 80 000 Kč s 30% účastí obce. Sousoší 
se nachází pod dolním kravínem ve špatném stavu. 
Starosta s panem Páchou navrhly přemístit souso-
ší na pozemek č.288 k řadovkám na důstojnější 
místo.
Hlasování:8X0X0 zastupitelstvo schválilo podat 
žádost na opravu sousoší
7. Rozpočtová změna č. 1 na dotace POV z Par-
dubického kraje na základě avíza pro změnu roz-
počtu č. 16 ve výši 100 000 Kč na opravu hřbitovní 
zdi v obci České Petrovice.
Hlasování: 8X0X0 Rozpočtová změna schválena
8. Návrh smlouvy o dílo s panem Tomanem na 
opravu hřbitovní zdi včetně vstupní brány. Cena  
za opravu činí 230 000 Kč za opravenou plochu 
240 m² hřbitovní zdi.
Hlasování: 8X0X0 Návrh smlouvy schválen
9. Na základě připomínky pana Fišera D. se za-
stupitelstvo zabývalo špatným stavem opěrného 
trámu a výdřevy na terase chaty u koupaliště. Pan 
Buryška J. předběžně spočítal rozpočet na materiál 
na 15 000 Kč. Oprava bude provedena brigádně v 
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čase, kdy nebudou probíhat žádné akce u koupali-
ště. Zajistí Lux L., Fišer D., Buryška J.
Hlasování: 8X0X0 Zastupitelstvo schválilo inves-
tici v hodnotě 15 000 Kč.
10.  Různé:
 - Na ústní žádost paní Kočové ohledně vyso-
kých stržisek na polní cestě č. 1289 padl návrh 
uskutečnit jednání na místě problému. Budou 
svolány dotčené strany a problém vyřešen zástupci 
obce na místě dne 2. 6. 2015 v 19 00. Sezvání do-
tčených stran zajistí Lux L. 
Hlasování: 8X0X0 Návrh schválen

Usnesení:
01/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje program 
dnešního jednání
02/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje dodatečně 
smlouvu na připojení ČOV
03/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o 
výpůjčce velkoobjemového kontejneru
04/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje smlouvu 
na odvoz bio odpadu
05/05/2015 Zastupitelstvo bere na vědomí in-
formace o dotaci na opravu komunikací
06/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje podání žá-
dosti na opravu malých památek
07/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje rozpočto-
vou změnu č. 1
08/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje návrh 
smlouvy o dílo s panem Tomanem
09/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje investici do 
opravy na chatě u koupaliště
10/05/2015 Zastupitelstvo schvaluje návrh vy-
volat jednání ohledně cesty č. 1289 

Miloš Roušar

Klášterecký víceboj – byl to boj
Ve čtvrtek 18. června jsme po roce opět uspořádali 
pro všechny žáky školy velkou sportovní akci pod 
názvem Klášterecký víceboj. Soutěžilo se v dis-
ciplínách OVOV, a to v osvědčených kategoriích 
dívčích, chlapeckých, smíšených a sourozenec-
kých dvojic. K vítězství mohli pomoci přinést body, 
ovšem po řádném splnění alespoň tří disciplín, 
také rodiče. Po loňském měření 6 disciplín, kdy 
se běhalo 60 m, skákalo do dálky i přes švihadlo, 
házelo míčkem i medicinbalem a prováděly se sed-
-lehy, jsme se rozhodli přidat dvě neméně náročné 
disciplíny - trojskok a shyby. Podle pravidel musel  
každý člen týmu absolvovat čtyři z těchto disciplín, 

a tak byla velmi nutná i taktika a vzájemná do-
mluva. Po náročném dopoledni se všichni těšili na 
odpolední besedu. Pozvání na ni přijal pan Tomáš 
Pouch ze spolku Černí koně z.s. se svým připrave-
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ným programem na téma bezpečně do školy a při 
sportu a život s handicapem. Děti zaujatě poslou-
chaly a především pak uvítaly možnost vyzkoušet 
si nesnadnou jízdu na invalidním vozíku a také na 
kole pro postižené sportovce, tzv. handbiku. 
Na besedu navázala závěrečná disciplína povinná 
pro všechny - běh na 1000 m. A pak se již s napě-
tím očekávalo vyhlášení výsledků a zhodnocení 
celodenního boje.

Za Masarykovu ZŠ Y. Franková a K. Čiháková

Krajské kolo OVOV v Moravské Třebové
Družstvo naší školy ve složení Gábina Oberma-
jerová, Lucka Hrušková, Nela Gavendová, Verča 
Hornová, Dominik Bílek, Jirka Rais, Martin Jane-
ček a Zdenda Kalous si vybojovalo krásné 5. místo 
v krajském kole Odznaku všestrannosti olympij-

ských vítězů v Moravské Třebové.  Velkých úspě-
chů jsme dosáhli mezi jednotlivci, kde ve svých ka-
tegoriích zvítězili Kuba Vlk, Zdenda Kalous a Luc-
ka Hrušková a 2. místo obsadila Verča Hornová. 
Všichni tři vítězové a s nimi i Dominik si vybojovali 
postup na Republikové finále OVOV, které se koná 
ve dnech 11. - 12. září v Praze.  Všem moc gratulu-
jeme ke krásným sportovním výkonům a budeme 
držet palce i do pražského finále.

Za Masarykovu ZŠ Y. Franková

Poděkování

Chceme touto cestou poděkovat pí. uč. Yvoně 
Frankové za vzornou přípravu a nasledný dopro-
vod nás žáků “sportovců” místní základní školy na 
různých sportovních akcích. Ať je to florbal, vybí-
jená, atletika a cokoliv se sportu týká. Díky tomu se 
nám daří a vracíme se s výbornými výsledky, čímž 
snad paní učitelce děláme radost.

Děkují žáci Masarykovy ZŠ a rodiče

Technohrátky
Ve středu 27. května se chlapci z 6. - 8. třídy zú-
častnili Technohrátek - projektu na podporu vzdě-
lávání Pardubického kraje, který se tentokrát konal 
na Středním odborném učilišti opravárenském v 
Králíkách. 
Chlapci měli možnost společně se žáky dalších 8 
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škol regionu vyzkoušet či shlédnout:
v zámečnické dílně – výrobu kovových štítků ke 
klíčům
ve strojní dílně – soustružení čepu, frézování, vr-
tání;
ve svařovně – obloukové svařování MAG, řezání 
plamenem;
v pneuboxu a diagnostice – montáž kola na vozi-
dlo;
v kovárně – ukázku kování;
v autoškole – couvání traktoru s přívěsem na přes-
nost, poskytnutí první pomoci.
Den strávený na SOU v mnohých z našich žáků 
nejen zanechal řadu nových zážitků, ale především 
kluky inspiroval při volbě svého budoucího povo-
lání a nasměroval jejich úvahy konkrétnějším smě-
rem.                                Za Masarykovu ZŠ Y. Franková

Poznávali horniny, nerosty 
a zkameněliny
Jsem rád, že se do mineralogické olympiády, jediné 
svého druhu v ČR, mezi 40 účastníků základních 
škol a gymnázií z Českých  Budějovic, Chrudimi a 
městských škol našeho okresu zapojili i žáci naší, v 
soutěži jediné venkovské školy.

Soutěž se konala již po pětačtyřicáté v České Tře-
bové. Účastníci absolvovali teoretický test a prak-
tickou část - poznávačku  nerostů, hornin a zkame-
nělin. Naši školu reprezentovali Petra Krejsová 
(16. místo), Hana Tomanová (21. místo) a Mar-
tin Skalický (26. místo).
Věřím, že i za rok se najdou žáci, kteří budou 
ochotni věnovat svůj volný čas přípravě na mine-
ralogickou olympiádu. 

Za Masarykovu ZŠ J.Preissler

Úspěch ve výtvarné soutěži 
„Poznáváme svět“
Ve výtvarných soutěžích byl zaznamenán další 
úspěch pro tento školní rok. Ke konci března vy-
hlásila organizace SVČ Bájo z České Skalice 9. roč-
ník soutěže „Poznáváme svět“, tentokrát na téma 

„Pod střechou světa“ – Himaláj a státy, kde se toto 
pohoří rozkládá. Soutěž byla zveřejněna už poté, 
co jsme si 10. března připomenuli Den Tibetu a se 
žáky 7. třídy jsme po projekci filmů zážitky výtvar-
ně ztvárnili. Děti kreslily různá témata – přechod 
přes Himaláj, smutek z loučení rodičů s dětmi, kte-
ré posílají za „lepším“, apod. Pár nejlepších prací 
jsme vybrali a poslali právě do této soutěže. Nej-
větší úspěch zaznamenala Gábina Obermajerová 
se svým portrétem tibetského dítěte, za který si 
vysloužila jedno z deseti čestných uznání. Díla byla 
hodnocena odbornou porotou, tím spíš si Gábina 
svého diplomu může vážit. Na fotografii je její dílo 
vlevo dole. Snad i příští školní rok se budeme moci 
našimi výtvarnými pracemi pochlubit. 

Za Masarykovu ZŠ K. Čiháková

Zemědělství žije!
I letos se někteří žáci naší školy zapojili do celostát-
ní soutěže vyhlášené Zemědělským svazem ČR, 
která spadá do osvětového projektu Zemědělství 
žije! Zastoupení jsme měli jak v oblasti výtvarné, 
díky dětem z 1. stupně, tak i v oblasti literární, kam 
jsme zaslali práci jedné žákyně 8. ročníku. Malí 
výtvarníci tvořili na téma „Život hospodářského 
zvířete“ a pro mladé spisovatele se stala výzvou hu-
moristická povídka na téma „Jak jsem se setkal(a) 
s hospodářským zvířetem“. 
Bylo velice příjemné zjistit, že na loňský úspěch 
malých malířů letos navázala Lucie Borošová 
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svou vtipnou povídkou s podtitulem „Stávka sle-
pic“. Lucčin text zaujal porotu natolik, že ho oceni-
la 1. místem. K tomuto úspěchu Lucce samozřej-
mě blahopřejeme.

Za Masarykovu ZŠ P. Brůnová

Zájezd do zahraničí
Na konci května jsme se dočkali výletu do Maďar-
ska, na který jsme se moc těšili. A bylo opravdu 
proč. Povedl se od začátku do konce. 
První zážitek na nás čekal v České Třebové, kde k 
nám přistoupil pan průvodce. Představil se jako 
Lubor Šušlík, a když jsme se dozvěděli, že je mu 
osmdesát sedm let, všichni jsme žasli nad jeho ak-
tivitou a optimistickým přístupem k životu. Doká-
zal tím nakazit všechny členy zájezdu a byl schop-
ný si získat jak mladší, tak i starší. Večer jsme se 
zájmem poslouchali jeho životní příběhy a přes 
den zase poutavá vyprávění o místech, která jsme 
navštívili. 
V pondělí 25. května jsme si prohlédli Budínský 
hrad, Rybářskou baštu, Matyášův chrám a dívali 
se na druhý břeh Dunaje (na Pešť), kde se rozkládá 
pohádková stavba Parlamentu. Odpoledne jsme 
pak do Pešti přejeli, projeli jsme krásnou a velice 
známou Andrássyho třídou až k náměstí Hrdinů, 
kde je vstup do Holnemvoltu (dříve Vidámpar-
ku). Za vstupem už na děti čekala rozlehlá ZOO 
doplněná různými pouťovými atrakcemi a stán-
ky s občerstvením. Po příjemném odpoledni zde 
stráveném, jsme se přemístili do hotelu, kde jsme 
trochu bojovali s kartami 
(odemykajícími a zamykají-
cími pokoje). Nakonec jsme 
ale všechno zvládli, vyspali 
se a těšili se na další den – 
hlavně na nákupy ve Velké 
tržnici, abychom mohli při-
vézt dárečky rodičům a ka-
marádům. Po nákupech na 
tržnici, kde se to paprička-
mi, klobásami, husími jatýr-
ky a dalšími specialitami jen 
hemžilo, jsme se podívali do 
Baziliky sv. Štěpána. Před-
tím, než jsme definitivně 
opustili Budapešť, zastavili 
jsme ještě na vrchu Gellért, 
odkud je krásný výhled na 
celé město. 

Další cíl naší cesty ale vůbec nezaostával za hlav-
ním městem Maďarska. Po relaxu v termálních 
lázních Velký Meder jsme se totiž cítili jako zno-
vuzrození. 
Poslední zastávka naší třídenní cesty byla už v ČR. 
Z Dolních Věstonic jsme se prošli na zříceninu 
hradu Děvičky a odtud dolů do Pavlova. Tam jsme 
naposledy nastoupili do zeleného autobusu CK Ka-
lousek a vraceli se domů. 
Na výlet plný krásných zážitků budou snad všichni 
účastníci vzpomínat jen v dobrém. A pokud bys-
te si o něm i vy chtěli přečíst více, podívejte se na 
webové stránky naší školy, kde se na školní nástěn-
ce pod odkazem „Zahraniční výlet“ dozvíte mnoho 
dalších zajímavostí z této pestré cesty. 

Za účastníky zájezdu z Masarykovy ZŠ 
K. Čiháková 

Náš soused je netopýr
Přednáška s promítáním přiblížila našim žákům 
1. - 8. třídy zajímavosti ze života netopýrů a jejich 
význam v přírodě. Zabývala se vztahem člověka a 
netopýrů, příčinami ohrožení netopýrů a možnost-
mi jejich ochrany. Na závěr své návštěvy členové 
České společnosti pro ochranu netopýrů navštívili 
půdu školy a potvrdili, že ani nedávná rekonstruk-
ce střechy populaci místních netopýrů neohrozila.
„(…) Do školy v Klášterci přijeli páni z Olomouce 
přednášet nám o netopýrech. (…) Bylo to moc za-
jímavé a záživné, přivezli nám i živého netopýra na 
ukázku, byl malý a hezký, byl velký jako rejsek, ako-
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rát měl pěticentimetrová křídla. (…) Měli s sebou i 
přístroj, který zaznamenával, jak netopýři mluví, a 
netopýra hvízdavého, který  byl hendikepovaný, měl 
zlomený loket a nemohl létat, ke konci ho vytáhli a 
ukázali nám ho, dali mu 3 červíky, pak nás s ním 
obešli a mohli jsme si ho pohladit. (…) Jsou chlupatí 
a na jejich velikost mají velké zuby, zuby jsou špiča-
té. (…) Jsou to jedni z nejmenších savců v Evropě, 
mají svoje stránky: www.ceson.org. (…) Mohli jsme 
si vyzkoušet a poslechnout, jaké zvuky dělají netopý-
ři, mohli jsme jim i postavit budku, pohladit je, do-
stali jsme i rady, jak se chovat, když nám zaletí do 
domu nebo bytu nebo se v něm usídlí. (…) Ukazovali 
nám boudu, kterou potřebují na spánek, bouda má 
vroubkovaný vchod zespod. (…) Netopýři, co sídlí u 
nás v ČR, jsou malí, největší mají i s křídly 20 cm, 
vysílají i zvukové vlny, které zachytí jakoukoliv pře-
kážku, potravu, i nás lidi. (…) Můžou i kousat, ale 
naši kůži neprokousnou, takže i kdyby chtěli, tak 
nám neublíží. (…) Netopýr se živí hmyzem - mouč-
nými červy, mouchami, chrousty. (…) Netopýrů je u 
nás 27 druhů a většina je chráněná. (…)“
Radim Horňák a žáci 6. třídy “Netopýří školy”: A. 
Kopecký, Z. Kotiza, J. Lecák, D. Lux

ZVONÍ NA PRÁZDNINY
A máme tu opět konec školního roku. Děti vyletí 
ze školy jako ptáčata z hnízda a po celé prázdniny 
si většina z nich na školu ani nevzpomene. Chtěl 
bych tímto poděkovat žákům i učitelům ZŠ 
Klášterec nad Orlicí za dobrou práci, kterou 
odvedli v rámci Dne země, nebo ve spolupráci s 
Vodní záchrannou službou při akci Čisté Pastvi-
ny. Své přidělené úseky žáci dokonale vyčistili od 
odpadků, které tam pohodili neukáznění turisté a 
výletníci. Mé díky samozřejmě platí i pro vedení 
školy, s jehož svolením se žáci těchto akcí podpo-
rujících ochranu přírody mohou účastnit. Celému 
učitelskému sboru i žákům přeji krásné léto a mno-
ho zajímavých prázdninových zážitků.

P O Z O R !
V měsících červenec a srpen bude pro veřejnost 

uzavřen areál ZŠ z důvodu stavebních prací.
Děkujeme za pochopení.

Klub maminek a dětský kroužek 
Výtvarníček 
děkuje za finanční a věcnou pomoc poskytnutou v 
roce 2014 a uplynulém období roku 2015. Podě-
kování patří:
Stanislavu Langrovi (LGD technika), Mirosla-
vu Luxovi (Pokrývačské a tesařské práce), Jit-
ce Skálové a místním občanům za dobrovolný 
sběr papíru. Za získané finanční prostředky byl 
dovybaven dětský koutek v budově školy a zorga-
nizován výlet Pastvinským expresem s prohlídkou 
hráze Pastviny.
Srdečně Vám ještě jednou děkuje Klubu maminek a 
děti z kroužku Výtvarníček Pastviny.
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Na kávě v klášterecké knihovně …
Delší dobu jsem si pohrával s myšlenkou návštěvy 
naší klášterecké obecní knihovny. Čtu velmi rád a 
snažím se číst každý den. Doma nemám zapojenou 
televizi, která by mne rozptylovala a časově zdržo-
vala. A velmi zajímavou  aktivitou pro večery po 
náročném dni jsem si našel ve čtení.
Pravdou je, že se mi do knihovny podařilo dostat 
až napodruhé. Pracovní doba 15:00 - 16:00 jednou 
za týden mne opravdu překvapila. Nicméně napo-
druhé jsem byl již s časem seznámen a proto jsem 
se do mikro rozpětí otevírací doby v pohodě vešel. 
Již cestou do knihovny jsem se setkal s velmi pří-
jemnou, konstantně usměvavou knihovnicí, paní 
Valešovou. Náš rozhovor o životě a využívání kláš-
terecké knihovny byl velmi příjemný a celý se nesl 
ve velmi přátelské atmosféře.
Skutečnosti, které jsem o knihovně zjistil, mne čás-
tečně příjemně překvapily. Naše knihovna dispo-
nuje v současné době více než 700 tituly z různých 
žánrů literatury. Mnohdy se jedná i o velmi staré 
unikáty, které se do rukou dostanou jen ojedině-
le. Obaly některých knih nesou již velmi zažloutlý 
obal, který zrovna nepřispívá k jejich atraktivnosti. 
Nicméně historie není vždy růžová, a tak ani starší 
listy knih nejsou v nejpestřejších barvách. Obsah 
takovýchto knih může být však mnohdy velmi in-
spirativní a zajímavý.
Jedna část knihovny je věnovaná moderní literatu-
ře a výtiskům, které opustily bránu tiskáren před 
velmi krátkou dobou. Tato díla se do klášterecké 
knihovny dostávají povětšinou přes celostátní vý-
měnný fond, do jehož databáze spadá i naše kláš-
terecká knihovna. Obecní úřad přispívá na provoz 
výměnného fondu 5 000,- Kč ročně. Díky tomuto 
příspěvku můžeme využívat rozsáhlou nabídku 
knih. Naše knihovna má možnost zapůjčení 120 
knih ročně z daného fondu. Vždy je pouze na paní 
knihovnici a zejména na požadavcích čtenářů, jaké 
tituly se do Klášterce z výměnného fondu knih 
dostanou. Před několika lety byl v knihovně nain-
stalován i stacionární počítač, který je veřejnosti 
zdarma přístupný a občané, kteří nemají PC doma 
a nebo nemají přístup k internetu, mohou tuto 
službu zcela bezplatně využívat.
Do klášterecké knihovny chodí málo čtenářů, což 
je velká škoda. Mladší čtenáři, a to zejména žáci 
ZŠ, se zatoulají do knihovny jen velmi zřídka, což 
je určitě velká škoda. Možná by stálo za zvážení 

větší propagace knihovny v ZŠ a také mimo ní. Do 
budoucna s paní knihovnicí naplánujeme besedu 
se čtenáři či s nějakou zajímavou osobností.
Před nedávnem jsme šel vyhodit odpadky do kon-
tejneru. Posbíral jsem nepořádek v jeho okolí a 
do rukou se mi dostala i malá kniha. Při listování 
tímto velmi starým exemplářem jsem zjistil, že se 
jedná o titul z veřejné knihovny, a to s datem vý-
tisku 1875. Kniha již byla zřejmě dávno ze sezna-
mu knihovny vyřazena a nebo jí nepozorný čtenář 
zapomněl vrátit. Co mě však velmi překvapilo, tak 
bylo doporučení na první straně knihy, a to jak s 
knihou zacházet. Dovolil jsme si tato doporučení 
přepsat i pro vás, neboť se domnívám, že na těchto 
doporučeních se nic nemění ani v dnešní uspěcha-
né a knihami opomíjené době:
Jak se má zacházeti s knihami: 
Pamatujme, že dobrá kniha je naším nejlepším pří-
telem, že má svou cenu nejen vnitřní, mravní, nýbrž 
i hmotnou, že stála peníze a že představuje jistý ka-
pitál.Važme si proto knihy, zejména važme si knihy 
cizí, vypůjčené. Ani kniha z veřejné knihovny není 
naše, i o ní má platit: “Svoje sváto, cizí nejsvětější”!
Chceš-li svých i cizích knih šetřiti, dlouho je zacho-
vati a z nich pravý užitek míti, takto s nimi zacházej:
Své knihy měj uloženy na místě suchém, od prachu 
chráněném. Také vypůjčenou knihu ulož na místo 
suché a malým dětem nepřístupné!
Před čtením si umyj ruce, abys knihy neumastil, ne-
umazal!
Při obracení listu, nesliň prsty a listy nemačkej!
Přestaneš-li čísti, neohýbej listů, nýbrž vlož do knihy 
kousek papíru!
Po knize nepiš, nečmárej a nekresli obrázky! Jen do 
své knihy můžeš vhodné poznámky si připsati!
Malým dětem knih nedávej!
Knihy vypůjčené do jiných domů nepůjčuj! Naprosto 
však nepůjčuj ani cizí, ani své knihy tam, kde jsou 
nakažlivé nemoci!
Ztratíš-li neb zkazíš-li knihu cizí, jsi povinen koupiti 
novou!
Knihu přečtenou, hned odveď!
Pamatuj, že také tvé děti chtějí čísti! Nedávej jim 
ku čtení knihu pro dospělé, ale kup jim knihy pro ně 
vhodné a čti s nimi!
Přeji vám mnoho příjemného času prožitého s kni-
hou v ruce a věřím, že budeme společně mnohem 
více využívat služeb naší pěkné knihovny v Klášter-
ci nad Orlicí. Míra Jirčík
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Květen 1945 ze vzpomínek pamětníků
Již více než 70 roků uplynulo od májových dnů 
roku 1945, od doby, kdy nacistické Německo bylo 
poraženo, podepsalo kapitulaci a tím byla ukonče-
na druhá světová válka. 
V našem kraji jsme sice přímé boje nepoznali, 
přesto však vliv válečného dění se nám nevyhnul. 
V posádce ve Zbudově po roce 1938 česká vojska 
vystřídala německá armáda, která se zde cvičila, 
aby po základním výcviku byla poslána na frontu. 
V Orlické chatě, bývalé chatě Kablo Kladno, byla 
ubytována a cvičila mládež, Hitlerjüngend. Ze své-
ho sídla v Žamberku do Klášterce často dojížděl se 
svojí operační skupinou po celém kraji nechvalně 
známý gestapák Rebain, který „sbíral“ místní oby-
vatele, kteří byli udáni / snad jedním z místních 
obyvatel/, že se provinili proti říšským zákonům. 
Německá propaganda po celou dobu se snažila 
informovat všemi možnými způsoby, jak její armá-
da vítězí na všech frontách, na souši, na moři i ve 
vzduchu.
V době války přes přísný zákaz mnoho občanů 
poslouchalo vysílání zahraničního rozhlasu z Lon-
dýna i Moskvy a již v roce 1944 jsme se dozvídali 
o vítězstvích spojeneckých armád na bojištích. Ně-
mecké velení ve snaze posílit svoje pozice nařídilo 
na veřejných budovách, stodolách, chlévech, na 
silnicích, na lokomotivách, korbách automobilů 
apod. napsat veliké „V“ Což znamenalo viktoria - 
vítězství. Mnozí Češi však to interpretovali jinak: 
Vy Volové Vy Věříte Ve Vítězství Vůdcovo? 
Pan Doleček, tehdejší kronikář, o tehdejším dění 
zapsal: „Jaro toho roku po tuhé zimě nastalo oko-
lo 19. března. Bylo několik krásných dnů, včely se 
prášily, zaselo se včas a za sucha i brambory dobře 
vzcházely. Vojna měla rychlé tempo. Stalingrad po-
mohl Němcům od lidí i materiálu. Ze všech stran 
přichází báječné zprávy. Cizina hlásí brzký konec 
nadlidí. Je duben a zřetelně je slyšeti vzdálené du-
nění děl. Některou chvíli drnčí i okna, je rozeznat 
i hukot boje. Lidé ukrývají cenné věci. Každý pln 
nervového napětí očekával brzo-li se fronta přesu-
ne k nám. Potom střelba utichla a dověděli jsme se, 
že se ruské vojsko valí přes Brieg a Vratislavu na 
Berlín. Všem se ulevilo, když jsme se dověděli, že 
2. května Berlín padl.
7. května v panickém strachu začaly z naší obce 
utíkat německé rodiny a nebylo jich málo, celý 
Klášterec byl jimi zamořen. 8. května bylo v ka-
sárnách ještě 900 Esesáků s plnou výzbrojí. Naše 

velení s nimi vyjednávalo o vydání zbraní, oni však 
je nevydali a čekali na rozkaz, ten však nemohl být 
doručen, protože telefonické spojení bylo přeru-
šeno. Následujícího dne ve 4 hod. ráno odešli i s 
výzbrojí směrem na Rokytnici.
Členové nově vytvořeného národního výboru v 
obci rozhodli, aby sousedé napekli pečivo, navařili 
vajec a dodali je na MNV a Josefu Dolečkovi čp. 
75, kde budou vytvořeny střediska pro pohoštění 
ruského vojska a zajatců. Občané se do této akce 
všichni zapojili a přesto, že sami měli jen malé zá-
soby, hospodyně napekly bábovek, velkých housek 
i koláčů a navařily plné koše vajec.
9. května odpoledne přijely první tanky. Silnice od 
Pastvin i Petrovic byly zavaleny povozy. Účastníci 
toho slavného příjezdu ruského vojska do Kláš-
terce na tyto chvíle nikdy nezapomenou. Nikdo v 
ten den nepracoval. Dolní Klášterec byl plný lidí a 
hlučně vítal nekonečné řady povozů, které po malé 
zastávce ujížděly dál na pomoc ku Praze. Poslední 
veliký elitní transport kozáků odjížděl 14. června 
směrem na Pastviny. Bylo to tisíce koní a každý s 
utajeným dechem sledoval tu krásu a mohutnost 
bratrského národa slovanského.
4. června přihnal zásobovací oddíl 200 kusů hově-
zího dobytka na louku Karla Rouse, dovezli i pra-
sata. Prasata zabíjeli po svém způsobu, obalili je 
slámou, tu zapálili a zbytky štětin odrhli kartáčem.
Tento zásobovací oddíl odešel z obce jako posled-
ní.“ Tolik výňatek za zápisů kronikáře. 
Není již mnoho pamětníků těchto událostí, přesto 
bychom uvítali jakékoliv materiály, které tuto dobu 
připomínají. Věřím, že nám tím pomůžete příštím 
generacím přiblížit nejen chvíle osvobození, hrůzy 
války i poválečné dění. Uvítali bychom i fotogra-
fie z doby pobytu sovětské armády po roce 1968, 
vždyť i tato doba má v historii obce své místo. 
Písemné dokumenty i fotografie po jejich okopíro-
vání vrátíme. Poskytnuté materiály shromažďuje-
me na OÚ v Klášterci nad. Orlicí                    J. Kalous

Není to tak dávno … ( 49 )
Diverzant
Opět budeme vzpomínat, vrátím se zpět pouhých 
šedesát pět let. Byl krásný slunný letní den a já 
jsem si hrál doma na dvorku. Hraček nebyl nad-
bytek, tak jsem věnoval pozornost plechovce se 
zbytkem barvy. Nevím, proč jsem ji použil jako míč 
a vyhazoval ji do vzduchu. Při jednom silném vý-
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hozu jsem se stihl podivit, kam zmizela? V zápětí 
jsem dostal hroznou ránu do hlavy a okamžitě mě 
teklo něco teplého po obličeji. Mamka viděla, že je 
zle, zabalila mi hlavu do ručníku, posadila na se-
dýlko a už jsme fičeli za tátou do holírny.
Táta byl nejen holič, ale také z vojny vyškolený 
zdravotník (proto také mnoho let pracoval v Kláš-
terci v  Červeném kříži), který hned věděl, co je tře-
ba. Nasadil mašinku, kolem rány vystříhal pěkné 
kolo a jízda pokračovala do kasáren. Jenže – byla 
padesátá léta a všude samý diverzant. Co kdybych 
byl za kasárenským plotem něco uviděl? Vždyť mě 
byli celé čtyři roky! Po dlouhém čekání před brá-
nou přišel doktor s kufírkem. Tehdy byla kolem 
kasáren kamenitá cesta a pod ní louka až k silnici. 
Tam mě posadili na mez, doktor zaklekl a pomocí 
ocelových sponek ránu sešil. Úplně jednoduché…
Od té doby vím, jak se ordinuje na bojišti.
Dopadlo to dobře, jen jsem přišel o úplně blonďa-
té mikádo, které jsem do té doby nosil. A jak tak 

vzpomínám, vybavuje se mi 
text jedné známé písně… a 
já mám jizvu na boku a mý 
jméno…Ba ne, já ji mám na 
hlavě. A na té fotografii jsem 
opravdu já.

 Hezké léto bez úrazů Vám 
přeje Miloš Sibera

Poděkování SDH Pastviny
Hasiči v Pastvinách jako by v roce 2014 nabrali 
nový dech. Aktivně se v průběhu roku podíleli na 
organizování několika kulturních akcích, kde zá-
roveň částečně zajišťovali i občerstvení. Trochu 
opožděný závěr loňské sezony vyvrcholil v září 
oslavami výročí 500 let od založení obce Pastviny. 
I zde se naši hasiči činili a ve spolupráci se svý-
mi kolegy z okolních obcí uspořádali zajímavou 
prezentaci hasičské techniky. Byly tam k vidění 
vzácné muzejní kousky i nejmodernější nářadí a 
nechyběla ani praktická ukázka vyproštění osoby 
z havarovaného vozidla. Nejen že se nemalým dí-
lem podílejí na kulturním a společenském životě v 
obci, ale zároveň se nespoléhají jen na příspěvky z 
obecní pokladny a snaží se svými aktivitami získat 
finanční prostředky na svojí činnost.
V listopadu a prosinci loňského roku, v šesti pří-
padech, na různých místech v naší obci, hasili 
kontejnery, které zahořely díky nezodpovědným 

občanům. Kontejnery, vznícené od žhavého pope-
la, který je tam nasypán nepochybně některými z 
nás, je letitý problém. Díky včasnému zásahu na-
šich hasičů bylo zabráněno rozsáhlejším škodám.
V lednu letošního roku při velké oblevě, která byla 
provázena vydatnými dešti, přestože by to v Pas-
tvinách nikdo nečekal (vzhledem ke geografické 
poloze obce), hasiči v domech našich spoluobčanů 
č.p.28 č.p.141 odčerpávali vodu, která jim vnikla 
do sklepů. Svým rychlým a profesionálně prove-
deným zásahem minimalizovali vzniklé škody na 
majetku.
Na závěr si dovolím konstatovat, že hasiči v Pas-
tvinách mají své místo, jsou platnými pomocníky 
obce a zaslouží si poděkování za svou práci a čas, 
který tomu věnují. Tímto si tedy dovolím jménem 
obce Pastviny našim hasičům poděkovat a popřát 
jim do budoucna úspěchy v jejich práci.

L.Škůrek, starosta obce Pastviny

Dobré zprávy pro opylovače 
a včely zvláště
Dobré zprávy o soutěži pro mladé včelaře bych 
ráda uvedla jako dobré zprávy o dětech, které se 
rády učí o nezastupitelném významu včel pro rov-
nováhu v přírodě, objevují zajímavý život včelího 
společenstva a učí se respektovat jejich přirozené 
projevy, aby se jim mohly přiblížit. 
Naše malá skupina dětí s velkým zájmem o příro-
du se schází pátým rokem. Jedná se o děti z Helví-
kovic, Kunvaldu, Českých Petrovic a z Líšnice. V 
rámci své organizace v Českém svazu včelařů se 
třetím rokem účastníme soutěže Zlatá včela pro 
mladé včelaře, abychom porovnali své znalosti se 
znalostmi dětí z jiných včelařských kroužků. Zři-
zovatelem včelařského kroužku je Šťastný domov 
Líšnice o. p. s. a tuto organizační informaci uvá-
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dím proto, že právě tato společnost dala podnět 
pro vznik včelařského kroužku na žamberecku a 
stále ho podporuje. 
Psát o soutěži Zlatá včela by se dalo velmi obsáh-
le, ale leckoho by to nebavilo číst. Proto jsme se 
rozhodla o sepsání faktů, které mají stručně vy-
stihnout průběh jednotlivých kol soutěže, oznámit 
naše úspěchy a poděkovat všem, kteří přispěli a 
pracovali pro děti a pro včely :).
název soutěže - Zlatá včela
stručný popis - vícestupňová vědomostní soutěž s 
bohatou tradicí, má kolo oblastní, celostátní a již 
několik let i mezinárodní, celkem 5 disciplín, sou-
těží se v kategorii mladších a starších, z kategorie 
starších první tři postupují z každé oblasti do celo-
státního kola, organizovaná a podporovanáKomisí 
mládeže Českého včelařského svazu
Zlatá včela 2015, oblastní kolo pro pardubický 
kraj 
místo konání - Žamberk datum - 25. dubna 2015
koordinace - Šťastný domov Líšnice o. p. s.
komisaři - Daniel Ramba a Oldřich Krčmář /
včelařská praxe/, Jaroslav Dušek a Jiří Kaplan /

botanika/, Lenka Skalická a Milan Skalický /mik-
roskopování/, Standa Cukor /včelařské pomůcky/, 
Denisa Buchmüllerová, Anna Štěpánková, Alžbě-
ta Štěpánková
odborná pomoc - Bc. Iveta Mrázková, Jiří Cabal-
ka, Monika Dušková
přispěli, podpořili a všichni jmenovaní měli 
velmi vstřícný přístup Speciální základní škola v 
Žamberku /podpora při poskytnutí prostor/, Ose-
vaUni, a. s. /finanční podpora, dárky pro děti/, Di-
baq, a. s /finanční podpora/, Arysta LifeScience, 
a. s. /odměny do soutěže/, Lázně Slatinice /dárky 
pro děti, vedoucí kroužků, komisi/, Apotheke /dár-
ky pro děti, vedoucí kroužků, komisi/, Klas, země-
dělské družstvo /dárky pro děti, vedoucí kroužků, 
komisi/, Pivovar Jelen /dárky vedoucím kroužků, 
komisi/, Imrvere /sleva na porci/, rodinní pří-
slušníci včelaříků Šťastný domov Líšnice, o. p. s. 
/celodenní občerstvení pro všechny zúčastněné/, 
ČSV MO Kunvald /sbírka včelařských pomůcek/ 
Celkem poskytli organizátoři akce minimálně 
300 hodin dobrovolnické práce.
výsledky kategorie starších - 1. místo Jiří Pra-
chař, 14 let, žák SZŠ v Žamberku, bydlí v Kun-
valdu
kategorie mladších - 1. místo Ondřej Vybíral, 11 
let, žák ZŠ v Klášterci nad Orlicí, bydlí v Českých 
Petrovicích
umístění kroužku jako družstva - 2. místo v cel-
kovém bodovém ohodnocení
Zlatá včela 2015, celostátní kolo místo konání - 
Nasavrky datum - 15. - 17. května 2015
celkové pořadí - 2. místo Jiří Prachař z 36 vítězů 
oblastních kol
Jirka Prachař se tedy stává členem tříčlenného 
družstva, které bude reprezentovat Českou repub-
liku na Mezinárodním setkání včelařské mládeže 
IMYB 2015. Letos se koná na Slovensku v Bánské 
Bystrici ve dnech 9.-12. července 2015. 
Držme celému českému týmu a Jirkovi pěsti! 

Jana Bíba, lektorka včelařství

Sdružení obcí Orlicko 
a svazek obcí Lanškrounsko 
snížily svým členům náklady 
na energie meziročně o téměř 2 miliony korun
Sdružení obcí Orlicko a svazek obcí Lanškroun-
sko , kteří od roku 2012 společně nakupují pro své 
členské obce energie na Českomoravské komodit-
ní burze Kladno, pořídily elektřinu a zemní plyn na 
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příští rok s meziroční úsporou 1 a tři čtvrtě milionu 
korun. „Jedná se o jednu z největších úspor za čtyř-
leté období nákupů. Poptávali jsme dodávku téměř 
23 tisíc megawatthodin (MWh) zemního plynu a 
12 tisíc MWh elektřiny na rok 2016. U zemního 
plynu jsme dosáhli úspory přes 1 a čtvrt milionu a 
u silové elektřiny téměř půl milionu korun,“ uvedl 
předseda Sdružení obcí Orlicko Petr Fiala.
Největší pokles byl zaznamenán u zemního plynu v 
režimu velkoodběr, kde se cena meziročně sníží o 9 
procent na 620 Kč za MWh. Zemní plyn v malood-
běru zlevní o 8 procent, stejně jako silová elektřina 
v hladině vysokého napětí. Elektřina v nízkém na-
pětí meziročně klesne o 4,5 procenta.
Do společného nákupu Orlicka se letos zapojila 
města Lanškroun, Jablonné nad Orlicí, Letohrad, 
Žamberk a Králíky, městys Dolní Čermná a obce 
Albrechtice, Čenkovice, Červená Voda, Dlouhoňo-
vice, Dolní Morava, Dolní Třešňovec, Helvíkovice, 
Kameničná, Krasíkov, Klášterec nad Orlicí, Kun-
vald, Líšnice, Lubník, Lukavice, Luková, Mladkov, 
Mistrovice, Nekoř, Pastviny, Písečná, Tatenice, 
Těchonín, Horní Čermná, Horní Heřmanice, Vý-
prachtice, Záchlumí a Žichlínek.

AKTUÁLNĚ Z MAS ORLICKO, z.s. 

Kolektiv zaměstnanců MAS ORLICKO, 
z.s. nepřetržitě, od loňského roku pracuje 
na zdárném splnění požadovaných standardů pro 
získání Standardizace pro nové programové obdo-
bí 2014 – 2020, díky kterým prokážeme, že jsme 
schopni se podílet na realizaci programů financo-
vaných z evropských fondů. Velkou část požadavků 
již máme splněnou a v současnosti již dolaďujeme 
drobné nedostatky. Koncem srpna bychom se měli 
dozvědět, jak jsme byli úspěšní. Vzhledem k těmto 
okolnostem a časové prodlevě schvalování pro-
gramů Evropskou komisí, nejsou v současné době 
vyhlášeny nové výzvy pro žadatele. Dá se ale před-
pokládat, že v druhé polovině letošního roku bu-
deme již schopni podat zájemcům bližší informa-
ce. Přesto nezahálíme a nabízíme služby v oblasti 
poradenství, prostřednictvím seminářů pro NNO. 
MAS ORLICKO, z.s. v minulém roce uspořádala 
6 seminářů na pomoc spolkům (dříve občanská 
sdružení) při přizpůsobení jejich základních do-
kumentů novému občanskému zákoníku. V návaz-
nosti na to v současné době připravujeme další se-
mináře, které se budou zabývat tématy - neziskové 

organizace uzavírá smlouvy, nezisková organizace 
jako nájemce/ pronajímatel, v roli spotřebitele, 
pořadatele akcí pro veřejnost nebo jako žadatel o 
dotace. Na první semináře se budete moc těšit již v 
červnu 2015. Přednášejícím těchto seminářů bude 
paní Mgr. Miroslava Bednářová. Podrobnější in-
formace budou zveřejněny na webových stránkách 
MAS ORLICKO, z.s., facebookových stránkách, 
rozeslány emailem na všechny obce v území MAS 
ORLICKO, z.s. a neziskovým organizacím. 
V rámci příprav podpor pro neziskové organi-
zace aktuálně vyzýváme neziskové organizace k 
předkládání projektových záměrů na investice do 
zázemí a technického vybavení v souvislosti s tech-
nickým a přírodovědným vzděláváním. Potřebuje-
te vybavit zázemí pro Váš včelařský kroužek, nebo 
pro dílnu modelářů? Zašlete své projekty na strate-
gie@mas.orlicko.cz, nebo si sjednejte konzultaci u 
slečny Alice Brožkové. 
Uvedené projekty budou využity také pro agendu 
místních akčních plánů, kterou bude MAS OR-
LICKO realizovat ve spolupráci s ORP Žamberk 
a Ústí nad Orlicí a která přinese mimo jiné více 
služeb pro školy v území (doučování, vzdělávání, 
asistenty, výměnu zkušeností a další aktivity). 
Aktuálně přijímáme také projektové záměry na po-
řízení vybavení pro rozvoj mikropodniků do 10 za-
městnanců s méně než 3letou historií. Předběžnou 
výzvu k předkládání projektů vyhlásila agentura 
CzechInvest a MAS ORLICKO nabídne zájemcům 
konzultační podporu a pomoc při zpracování pro-
jektů ve spolupráci s Agenturou. Bližší informace 
podá Ing. Tomáš Vacenovský. 
V rámci aktivit projektu „MAS jako nástroj spo-
lupráce obcí pro efektivních chod úřadů“ probíhá 
aktuálně práce na tvorbě dodatku strategie komu-
nitně vedeného místního rozvoje MAS. Tématem 
tohoto dodatku je spolupráce obcí navzájem a ko-
operace s místní akční skupinou. Tento dokument 
by měl být dokončen v průběhu měsíce června. 
Následovat bude druhý kulatý stůl pro staros-
ty obcí, na němž budou dodatky strategií všech 
zapojených MAS projednány včetně tzv. Paktů 
spolupráce obcí v regionu MAS. Dodatky i Pakty 
o spolupráci budou poté schváleny na nejbližší 
valné hromadě. Stejně jako loni, v rámci projektu 
Jedeme všichni – projela další cyklojízda naším 
územím. 
O státním svátku 8. 5. vyrazil peloton cyklojízdy 
z Opavska a 10.5. dorazil na naše území v oblasti 
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pod Králickým Sněžníkem. Z dalších akcí na tento 
rok chystáme dvě představení cyklotrenažeru. 
Realizace projektů žadatelů úspěšně pokračuje. 
Do posledního termínu podání žádosti o propla-
cení (30.6.2015) zbývá dokumenty podat pouze 
posledním 5 žadatelům. Tím bude minulé období 
v realizační fázi ukončeno. Stále ještě máme v kan-
celáři několik volných výtisků Knihy všech podpo-
řených projeků. Máte-li zájem, můžete si je u nás 
zdarma vyzvednout. Pro více informací sledujte 
naše webové stránky www.mas.orlicko.cz. 

Srdečně zdraví 
Kolektiv zaměstnanců MAS ORLICKO, z.s. 

TISKOVÁ ZPRÁVA 
CHARITY ČESKÁ REPUBLIKA
humanitární pomoc a rozvojová spolupráce

Praha, 26. dubna 2015
Charita vyhlašuje sbírku pro Nepál
Nepálem otřáslo 25. dubna ničivé zemětřesení o 
síle 7,9 stupně Richterovy škály. Neštěstí si vyžáda-
lo již více než 1 800 obětí na životech (zraněných je 
téměř pět tisíc) a způsobilo velké materiální škody 
především v oblasti severozápadně od Kathman-
du. Podle odhadů jde o nejhorší zemětřesení v Ne-
pálu za posledních 80 let. Česká Charita vyhlásila 
finanční sbírku a uvolnila částku 200 000 Kč. 
Do poskytování pomoci se okamžitě zapojili zá-
chranáři, lékaři, množství dobrovolníků. Pomoc 
organizuje také nepálská Charita (Caritas Nepal). 
Její ředitel Fr. Pius Perumana, SJ v epicentru ze-
mětřesení ve městě Kathmandu zdůraznil naléha-
vou potřebu okamžité pomoci. „Štěstím v neštěstí“ 
podle Perumany byl pouze fakt, že k zemětřesení 
došlo ve dne. V noci by obětí na životech bylo 
mnohem víc. „Aktuálně potřebují zejména jídlo, 
vodu a přístřešky pro lidi,“ upřesnil Lukáš Laube 
z Charity ČR, která dnes vyhlásila na pomoc obě-
tem finanční sbírku. Charita ČR podpoří partner-
skou Caritas Nepal z prostředků veřejné sbírky, 
kam mohou lidé posílat finanční dary. Číslo účtu: 
55660022/0800 u České spořitelny, variabilní 
symbol 107. Z prostředků krizového fondu Chari-
ta ČR okamžitě uvolnila částku na krizovou pomoc 
ve výši 200 000 Kč. Kontakt: Lukáš Laube, huma-
nitární pomoc a rozvojová spolupráce, tel. 733 676 
677, lulas.laube@charita.cz
Jan Oulík, oddělení pro tisk a komunikaci, 
tel. 603 895 984, jan.oulik@charita.cz

BLUEGRASS A DRAČÍ LODĚ 
NA PASTVINÁCH 
Pěkné letní počasí a vzdutá hladina pastvinské 
přehrady jsou vždy výzvou k návštěvě Pastvin. Kdo 
by si chtěl poslechnout pěknou bluegrassovou a 
countryovou muziku, nebo si zasportovat a večer 
se dobře bavit, měl by na Pastviny vyrazit 8.8. a 
15.8.2015.
Letošní IX. ročník festivalu PASTVINSKÁ NOTA 
začne již ve 14 hodin a peloton muziky skončí až 
po 12 hodinách. Přijedou k nám rozeznít svá ba-
nja, kytary, mandolíny, housle a kontrabasy skvělé 
kapely. SUNNY SIDE z Mladé Boleslavi, COME-
BACK z Opavy a BLUEGRASS CWRKOT z Vý-
chodních Čech. Hrají tradiční bluegrass, lehce sta-
romódní a pohodový, z dob kdy slavný Bill Monroe 
na své banjo dobyl celou západní polokouli.

Letošní lahůdkou bude vystoupení pražské kape-
ly REAL AMERICAN REVIVAL, která se speci-
alizuje na moderní americké country s úžasným 
důrazem na každý detail originálních písní. Zcela 
určitě navodí tu pravou atmosféru amerických 
country festivalů. Pro zpestření programu vystou-
pí kapela NADORAZ z Hradce Králové. Tito skvělí 
muzikanti se na hudební scéně pohybují již 30 let a 
jejich nenapodobitelné podání dixielandu, swingu, 
rocku atd. je vždy skvělou hudební nadsázkou a 
humoreskou oceněnou smíchem posluchačů.
Večerní pódium bude patřit známému písničkáři 
PAVLOVI DOBEŠOVI. Jeho některé písně jako 
Jarmila, Něco o lásce, To tedy ne, Zpátky do tre-
nek natolik zlidověly, že by bylo škoda si je znovu 
nezazpívat.
VIII. ROČNÍ ZÁVODŮ DRAČÍCH LODÍ 15.8. 
začne ve 13 hodin v areálu “Na Panelu” a bude 
tradičně ukončen vyhlášením vítězů u restaurace 
“Na Vleku”. O skvělou večerní zábavu se postará 
kapela LERION ze Žamberka.
Na Vaši letošní návštěvu se těší kolektiv pořadatelů 
SKI KLUBU Pastviny.                                    Josef Koubík
Bližší informace k akcím najdete na: www.skiklub-
pastviny.cz, www.pastvinskanota.cz
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plavání
350 m

běh
4,5 km

kolo
17 km

5.  července 2015

Ž E N Y 31 a více
18 - 30 let M U Ž I 41 a více

18 - 40 let

START
PREZENTACE
STARTOVNÉ
OBÈERSTVENÍ

10:00 hod.
8:00 - 9:30 hod. (parkovištì na køižovatce) 

200,- Kè
Restaurace "NA VLEKU”

Pořádá SKI KLUB PASTVINY                                                 za podpory Pardubického kraje

17. Pastvinský

V cenì startovného je zahrnuto obèerstvení a trièko s potiskem.
Cyklistická pøilba povinná! Úèast na vlastní nebezpeèí.

Bližší informace: skurekjan@seznam.cz, kotyza3@seznam.cz

Pivo poteče 
proudem 

a jídla máme 
dost!

Pivo poteče 
proudem 

a jídla máme 
dost!

Podvečerní
vyhlídkové jízdy:

Pastvinský Expres

dj Pepe Rais

RE
ST

AU
RA

CE
 N

A 
VL

EK
U

OBEC 
PASTVINY

POŘÁDÁ 

OBEC 
PASTVINY

POŘÁDÁ 

PROGRAM: 16:30 hod.

19:00 hod.

20:00 hod.

Ukradený kaktus - dramatický kroužek ZUŠ Letohrad
Soutěže o hodnotné ceny:

Hod sekerou na terč
Koulení popelnic (O putovní pohár starosty obce)
Zdobení perníčků
Nejtradičnější Frgál (upeč doma, přines a vyhraj)
a další...
Registrace do soutěží od 16 do 17 hod.
Startovné 50,- Kč (každá soutěž zvlášť). 

Vyhlášení vítězů

odpolední music bar

Vstupné 70,- Kč

V ceně startovného VEČERNÍ ZÁBAVA ZDARMA

Vstupné na odpolední program zdarma.
dj Pepe Rais

1.8.20151.8.2015

HORSKÁ CHATA NA ROZCESTÍ VÁS ZVE NA 

NOHEJBALOVÝ TURNAJ
prezentace: 8:00 - 8:30 hod.
začátek turnaje: 9:00 hod.
startovné: 240,- Kč
registrace:
bartos07@seznam.cz

amatérský turnaj tříčlenných družtev

AKČNÍ NABÍDKA
Sportareálu České Petrovice:

1+1 jízda zdarma
na horskýchterénních kárách

Speciality: bramborákové hody, grilovaná žebra

ČESKÉ PETROVICEČESKÉ PETROVICE

ČESKÉ PETROVICEČESKÉ PETROVICEČESKÉ PETROVICE
Horské terénní káry
Vodní narážedla
Jízda na kladce
Chytání pstruhů
MiniZOO
Letní tubing
Trampolíny
Dětský kolotoč

Rodinný areál

www.ceskepetrovice.com
Provozní doba: červen, září

červenec, srpen
Mimo provozní dobu po domluvě na tel.: 606 659 494

SO - NE
ÚT - NE

10 - 18 hod.
10 - 18 hod.

TEL. +420 606 659 494     
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2. ČESKOPETROVICKÁ KOOLNA
Dne 24.5.2015 se nám podařilo uspořádat již dru-
hý ročník MTB závodu horských kol v malebné 
obci České Petrovice.
V dopoledních hodinách proběhl závod pro malé 
a možná v budoucnu velké závodníky na horských 
kolech. Trať byla situována ve středu obce, při-
čemž start a cíl byl ve Sportareálu. Potěšilo nás, 
že nejmladší účastníci dojeli například z Pradědu, 
Petříkova či Brandýsa nad Orlicí, jen je škoda, že 
místní účast nebyla početnější, protože ceny byly 
pro každého.
Hlavní závod startoval ve 12 hodin a byl určen jak 
pro TOP závodníky, kteří jeli 39km, tak i pro zá-
vodníky, kterým vyhovuje kratší trať a to 26km, ale 
i pro juniory a juniorky a všechny příznivce MTB 
závodů na trati 13km. Trať byla situována pře-
vážně po lesních cestách a oproti loňskému roku 
jsme zlepšili značení trati. I v příštím roce bychom 
chtěli nechat charakter závodu převážně v lesních 
a zpevněných cestách aby tento závod byl opravu 
MTB, ale zároveň umožnil průjezd trati i rekreač-

ním cyklistům, kteří si to chtějí jenom užít. V cíli 
nás potěšilo, že nejrychlejší závodník na trati 39 
km hodnotil trať pozitivně. Našemu nejmladšímu 
účastníkovi na trati 13km bylo 8 let a nejstaršímu 
na trati 26km bylo 59 let, z čehož vyplývá, že tento 
závod je opravu určený pro všechny věkové skupi-
ny.
Na příští rok máme určité plány, abychom závod 
posunuli zase o něco dále než letos.
Za České Petrovice závodíme na horských kolech 
již třetím rokem a je pěkné , že tato horská víska 
fandí sportu a dostává se do povědomí nejen v ly-
žování, ale i v horské cyklistice. 
Obrovský dík patří Mírovi Baierovi ze Sportareá-
lu, obci České Petrovice - hlavně panu starostovi 
Miloši Roušarovi, kamarádům a kamarádkám ze 
Skiklubu a sponzorům. 
Příští rok opět v květnu naviděnou na 3. ročníku 
ČESKOPETROVICKÉ KOOLNY.

Eva a Marián Svobodovi
organizátoři závodu 2.Čekopetrovické koolny 2015

+ vložit plakát NO-
HEJBAL-české petro-
vice !!!
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Pasování předškoláků na školáky
Kterou nohou děti vykročíte do nového školního roku? Pravou? Připravit se: Jdeme teď. Tak si to vy-
zkoušeli nanečisto naši předškoláci. Děkujeme za milou návštěvu paní starostky Bc. L. Ševčíkové a pana  
Z. Bureše ze Sboru pro občanské záležitosti, kteří dětem předali hezké dárky. Další poděkování patří paní 
Marii Tobešové, která za Dohlížecí výbor Konzumu dětem ze školky věnovala sponzorský dar na odměny 
ke Dni dětí. Soutěžili jsme na zahradě. Děti si své sváteční dopoledne náležitě užily.               Řeháková S.

SOUSEDSKÉ LISTY č. 127 - vydává OÚ Klášterec n.O. ve spolupráci s obcemi Pastviny, České Petrovice, 
výtisků 290, číslo registrace MK ČR E 20477,  e-mail: sousedskelisty@seznam.cz. 

Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla xx. x. 2015. Cena: 10,- Kč

Výstava keramických výrobků
Během letošního pouťového víkendu mohli občané 
i návštěvníci Klášterce navštívit výstavu keramic-
kých výrobků zhotovených dětmi a maminkami 
navštěvujícími keramický kroužek Jany Štefkové, 
který již nějakou dobu funguje pod záštitou obce 
Klášterec nad Orlicí v dětském centru Domino. 
Na vernisáži, která proběhla již v pátek 29.5.2015, 
několik mladých výtvarníků předvedlo, že jim ne-
chybí ani talent na poli hudebním. Během následu-
jících dvou dnů si pak zájemci mohli prohlédnout 
několik desítek vybraných předmětů vystavených 
v prostorách nad restaurací Kovárna. Přestože se 
jednalo o vůbec první akci tohoto druhu v obci, or-
ganizátoři byli příjemně překvapeni zájmem kláš-
terecké veřejnosti o práci mladých keramiků a věří, 
že budou moci i v dalších letech pořádat podobné 
výstavy, neboť šikovných rukou je v Klášterci víc 
než dost. Pro ty, kterým výstava z nějakého důvodu 
unikla, přikládáme několik fotografií.


